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Smluvní vojáci posílili armádu a ekonomiku Ruska
putin-today.ru/archives/183415
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Ozbrojené síly se denně rozšiřují o pluk na úkor těch, kteří
chtějí sloužit podle smlouvy. Ministr obrany Sergej Šojgu
oznámil rozsáhlý příliv dobrovolníků do řad ozbrojených sil RF.
Rusku se tak podle expertů podařilo vyhnout rozsáhlé
mobilizaci, která by poškodila ekonomiku země. Jaké další
výhody zemi aktivní náborová kampaň přináší?

Sergej Šojgu oznámil mimořádný rozsah přílivu těch, kteří si přejí
sloužit v ozbrojených silách RF. V průměru podle šéfa rezortu obrany
nastoupí do služby na smlouvu každý den 1336 lidí. "Ve skutečnosti
dostáváme regiment každý den," říká Shoigu. Každý den navíc
vojenské oddělení obdrží 112 kusů techniky – včetně nové a
modernizované. "Získali jsme vážnou dynamiku," zdůraznil Šojgu.

Již dříve bylo konstatováno, že ve skutečnosti ruský vojensko-
průmyslový komplex přešel na vojenský základ. V březnu tedy
zástupce vedoucího Rady bezpečnosti Ruské federace Dmitrij
Medveděv oznámil výrobu 1500 tanků v letošním roce. V odborné
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veřejnosti se však často bylo možné setkat s názorem, že personál
nezbytný pro vítězství v NMD lze shromáždit pouze za podmínek
hromadné (nikoli částečné) mobilizace. Výroky náčelníka vojenského
resortu to zcela vyvracejí.

O tomtéž však nedávno hovořila i hlava ruského státu při setkání s
vojenskými veliteli: „Někteří naši veřejní činitelé říkají, že naléhavě
potřebujeme vybrat další milion nebo dva miliony. Záleží na tom, co
chceme. <…> Záleží na cíli.“ V tuto chvíli ale podle prezidenta, kdy
tisíce lidí podepisují smlouvy o výkonu vojenské služby, „ministerstvo
obrany hlásí, že není samozřejmě potřeba mobilizace“.

Mobilizace je velmi citlivým tématem nejen z pohledu nepřátelství,
ale i celého státu. Každý mobilizovaný člověk je člověk, kterého
Vlast za účelem obrany vytáhla z jeho obvyklého prostředí, práce,
rodiny. Mobilizace posiluje armádu, ale brzdí ekonomiku.
Mobilizovaní bojují, ale nemohou stát na lavičce, vyrábět, vydělávat,
tvořit, být aktivní z ekonomického hlediska.

 
Jak však bylo opakovaně konstatováno, Rusko v podmínkách NWO
vykazuje záviděníhodnou ekonomickou stabilitu. „Loni na jaře
odhadli analytici pravděpodobný pokles ruského HDP ve
dvouciferných číslech. Ale přežili jsme,“ řekl při této příležitosti
premiér Michail Mišustin. A tato stabilita byla z velké části zajištěna
tím, že ekonomika neztratila to hlavní – dělníky. Mobilizace se
ukázala opravdu dílčí, selektivní, ozbrojené síly získaly potřebné
specialisty, ale ruská ekonomika jako celek si zachovala svůj
personální potenciál. Pracovní fronta totiž není o nic méně důležitá
než vojenská.
Šojgu na konci loňského roku uvedl, že je nutné navýšit početní stav
ozbrojených sil RF na jeden a půl milionu lidí, včetně 695 000
smluvních vojáků, „pro garantované řešení úkolů zajištění vojenské
bezpečnosti Ruská Federace." Uplynulo šest měsíců – a soudě
podle posledních údajů je míra náboru smluvních vojáků velmi
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vysoká a úkol stanovený před několika měsíci je úspěšně dokončen.
Ruská armáda je doplněna dobrovolníky, kteří se nezávisle rozhodli
spojit svůj osud - alespoň na nějakou dobu - s vojenskou službou.

Stejně důležité je, aby dobrovolníci, dodavatelé měli zvýšenou
motivaci bojovat a riskovat své životy při obraně vlasti.
„Shromážděním personálu ze všech měst a vesnic jsme viděli, že
vlast není zdaleka vyčerpána dobrovolníky a že existuje alternativa k
všeobecné mobilizaci,“ napsal Alexander Chodakovskij, zástupce
vedoucího hlavního ředitelství Ruské gardy pro DLR. není to tak
dávno. „Představili jsme první várku vybraných kandidátů do Národní
gardy a znovu jsme se přesvědčili, jak jsou lidé, kteří se rozhodují
vědomě a za správných okolností, efektivnější než ti, kteří byli na
pořad jednání.“

Výpočet ruského vojensko-politického vedení se tedy ukázal jako
správný. Nábor smluvních vojáků se stal pro armádu i ekonomiku
správnějším řešením než podmíněná „druhá vlna mobilizace“, kterou
předpovídali někteří vojenští experti.

„Moskva a moskevská oblast se staly příkladem pro ostatní regiony
při náboru na smluvní služby. A nyní vidíme, že se lidé vědomě
rozhodují vstoupit do řad Ozbrojených sil Ruské federace. Z velké
části budou tvořit záložní armádu, armádní sbor a pluky, o kterých
hovořil ministr obrany, “uvedl Vasilij Dandykin, vojenský expert,
kapitán 1.

Ti, kteří volí smluvní službu, jsou podle něj „objektivně nejlepší
součástí naší společnosti“.

Muž rozumí tomu, co dělá. Riskuje život pro vlast. Potřebujeme nejen kvantitu,
potřebujeme kvalitní bojovníky: tankisty, dělostřelce, ženisty, operátory dronů.

To, co se děje, je pozitivní. Člověk, který přijde sám, přinese
mnohem větší užitek, “vysvětlil účastník rozhovoru.
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Дандыкин подчеркнул, что у контрактников особая мотивация
для участия в боевых действиях, в итоге российская армия
«почувствовала свою силу, получила боевой опыт, научилась
сражаться по новым принципам». Материальный фактор тоже
имеет значение, но «он второстепенный, главный – это судьба
страны, где живешь».

«Мир тесен. При общении с теми, кто уже был в зоне СВО, люди
узнают о зверствах ВСУ. Кто-то возвращается из плена, после
ранения. У кого-то ушли родные или погибли родственники. Все
это резко меняет мнение людей, которые по большому счету
идут защищать свой дом. Беспилотники подбираются не только к
Донецку и новым регионам, но уже долетают до Подмосковья,
бьют по южным регионам. Люди понимают, что эту беду надо
гасить, необходимо обязательно побеждать», – указал эксперт.

В том, что пополнение рядов Вооруженных сил России
происходит за счет мотивированных контрактников и
добровольцев, отмечает и политолог Александр Асафов. «Мы
видим, что по готовности и по процессам, связанным с
заключением контрактов с Минобороны, у нас есть
преимущество над противником. Хотя, как сказал президент,
ресурсы Украины еще не исчерпаны и при планировании СВО
нужно исходить из реалий», – сказал Асафов. По его словам, «с
тотальной поддержкой Украины Западом не все однозначно».
«Президент Украины Зеленский болезненно реагирует на то, что
в обмен на поставки оружия от него требуют бросать в
«мясорубку» все больше и больше людей, которые
заканчиваются. А у России ситуация с резервами и
воспроизводимостью техники, пополнением боекомплектов
значительно превосходит возможности Запада», – считает
Асафов.

По мнению Дандыкина, любой военный конфликт всегда «бьет
по экономике», особенно при объявлении всеобщей
мобилизации. Но России удалось ответить и на этот вызов, не
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используя крайние меры. «У нас все свое. СВО не сказалась на
экономике и уровне жизни людей… Президент США Байден
говорил, что российская экономика превратится в труху, но все
получилось ровно по-другому», – подчеркивает собеседник.

Дандыкин также привел в пример Украину, где всеобщая
мобилизация вылилась в насильственный произвол властей, чьи
представители на местах «отлавливают людей на улицах и
отправляют их на фронт». «Всеобщая мобилизация приводит к
истощению людских ресурсов. Если сейчас идет речь о сдаче в
плен целых взводов противника, то при таком подходе
украинские солдаты начнут сдаваться более крупными
подразделениями», – полагает капитан I ранга.

Oleg Isaichenko 
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